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Formanden har ordet 

 
 

 

 

 

  

HBC En klub for alle 

HBC er en af Danmarks ældste badmintonklubber med fast base i HBC Hallen, 

 en af de mest ikoniske arenaer i Danmark. 

Siden HBC blev stiftet i april 1947 har klubben dels været berømt  

for både at udvikle en masse talenter, dels været berømmet  

for sit enestående klubliv på tværs af aldersgrupper og sportsligt niveau. 

Værdier der stadig kendetegner HBC. 

 

Carsten Werge 
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Sådan startede det!  

Den 22. april 1947 blev HBC stiftet, under navnet HG (Holmegårdens gymnastikforening). 

Spillestedet var på Holmegårdsskolen og med kun 1 bane i en gymnastiksal. 

 

 

 

 

 
 

 

 

Efter nogle år, hvor medlemstallet voksede støt, opstod behovet for en selvstændig identitet.  
Derfor blev HBC på en ekstraordinær generalforsamling d. 4. marts 1950,  

omdøbt til Hvidovre Badminton Club. 
 

Forholdene og midlerne var små, så medlemmerne blev sat i sving, med diverse ting. 
Nogle syede klubmærker til bluserne, en HBC stander blev broderet 

 
Harriet Ewald skrev en klubsang, på melodien Berlinerluft. 

 

 
1. HBC klubmærke 
syet af Harrit Ewald 

 

 
2. HBC klubmærkedesignet af  

Gunnar Petersen 

Det var fra starten et enestående sammenhold, som klubben blev bygget op omkring. Et klubliv, hvor godt humør og viljen til at skabe noget,  
var drivkraften. Denne arv og indstilling, er det bedste aktiv, en sportsklub overhovedet kan have. 

 
Der blev bygget en ekstra gymnastiksal på Holmegårdsskolen, som blev sat til rådighed for HBC og gradvis blev spillerne bedre og bedre.  

For at få noget mere haltræning, lejede man sig ind i KBT (Knuttenborghallen) og i VBC (Skellet) 
 

Interessen og ønsket om en egen hal blev styrket, så bestyrelsen gik til Hvidovre kommune, for at høre, hvad der skulle til, for at dette byggeri kunne blive 
muligt. Vi skulle skaffe 20.000 kr. og herefter ville kommunen give os en byggegrund. 

 
I oktober 1957, oprettede klubben en byggefond, hvortil hver af klubbens 157 medlemmer, betalte 50 øre pr. måned. 

Pengene skulle bruges, til ”opførelse af en hal, eller indretning af et klublokale, i forbindelse med et kommende halbyggeri ”. 
Der blev lavet bankospil, lavet lotterier og solgt aktier og ikke mindst afholdt en midnatsforestilling i Hvidovre kino,  

med bl.a. Gitte Henning med farmand, på programmet. 
 

Så med en egenkapital på 20.000 kr., blev arbejdet sat i gang i april 1959, på grunden Bibliotekvej 62. 
Der var ca. 25 medlemmer, med mange forskellige baggrunde, der gik i gang. Vi havde fået et sommerhus forærende,  

som vi kunne rive ned og bruge materialerne, til at bygge et arbejdsskur og et lille ” lokum ” og så gik det løs. 
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Sådan gjorde man den gang (en lille sjov historie) 

 
Elo Petersen  

 
Søren Ewald 

Sønnerne Elo Petersen og Søren Ewald til henholdsvis Gunnar Petersen og Viggo Ewald,  
kunne ved en privat sammenkomst søndag den 20. okt. 2019 berette følgende: 

 

(NB! Både Elo og Søren var særdeles aktive under byggeriet af HBC hallen i 1959) 

 
Midlerne efter 2. verdenskrig og i starten af HBC’s historie fra 1947, var meget små og badmintonboldene meget dyre.  

Derfor sad Gunnar og Viggo efter endt træning og reparerede de brugte fjerbolde så de kunne bruges igen til næste træning. 
 

De defekte fjerbolde blev dampet så man kunne tage de hele fjer fra. Herefter fjernede man de defekte fjer på en anden fjerbold, og 
erstattede dem så med de hele fjer. Herefter gav man dem så en gang ny lak så de kunne sidde fast.  

Hvis skindet som sad på fjerboldendens kork, var beskadiget, blev det også udskiftet ved møjsommeligt at lime nyt skind på korken.  
Hvis der manglede de små blykugler, som var sat ind i korken for at regulere hastigheden på fjerboldene, 

 blev disse sat i (fra andre  bolde).  
Hvis ikke blykuglerne var ordentligt sat i, kunne de ofte flyve om ørene på spillerne (ikke uden risiko for skader).  

Det skulle nødigt ske - så selvfølgelig blev dette også kontrolleret og udskiftet hvis nødvendigt. 
 

 

BLUE-BIRD Nok den mest aner-kendte og benyttede fjerbold 
 i en lang årrække efter 2. verdenskrig 

 

 

 
En del har forandret sig i Hvidovre siden 1947 

 

 
Hvidovre Station i 1940erne 

 
Holmegårdsskolen ca. 1952 

 
Hvidovre Kino 1950erne 
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HBC’s Formænd gennem tiderne 

 

At HBC står for stabilitet kan bl.a. ses ved, at der siden klubbens start i 1947 kun har været 12 formænd 
 

 
Poul Arentoft 
1947 – 1952 

 
 

 
Viggo Ewald 
1952 – 1957 

 
 

 
Georg Røner 
1957 – 1966 

 
 

 
Finn Jacobsen 
1966 – 1982 

 
 

 
Anders Kaas 
1982 – 1985 

 
 

 
Allan Pedersen 

1985 – 1992 
 
 

 
John Ditmar 
1992 – 1995 

 
 

 
Argis Frøling Pedersen 

1995 -2004 
 
  

 
Henrik Frøling Pedersen 

2004 – 2013 
 
 

 
Kurt Wolf 

2013 – 2016 
 
 

 
Morten Bilberg-Rasmussen 

2016 – 2020 
 
 

 
Carsten Werge 

2020 –  
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HBC’s Æresmedlemmer 

 

HBC’s Bestyrelse kan tildele en person et æresmedlemsskab  
der igennem mange år har ydet en ekstraordinær indsats for HBC 

 
 

 
Poul Arentoft 

1972 

 
Viggo Ewald 

1972 

 
Georg Røner 

1972 

 
Poul Sørensen 

1972 

 
Kjeld Riisberg 

1977 

 
Finn Jacobsen 

1983 

 
Preben Jørgensen 

1983 

 
Allan Pedersen 

1992 

 
Argis Frøling Pedersen 

1997  

 
Jesper Helledie 

2000 

 
Jørgen Jensen 

2003 

 
Søren Langhorn 

2006 

 
Zira Jørgensen 

2006 

 
Lars Nygaard 

2017 

 
Bente Bruun 

2021 

 
Søren Ewald 

2021 

 
Helle Guldborg 

2024 

 
Anders kaas 

2024 
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HBC hallen / byggeri 
De spillemæssige forhold i Hvidovre var små, idet indendørs aktiviteter som badminton, på det tidspunkt udelukkende var henvist til skolernes gymnastiksale.  

I oktober 1957 oprettede klubben en byggefond, hvortil hver af klubbens 157 medlemmer betalte 50 øre pr. måned. Pengene skulle bruges til »Opførelse af en hal eller 
indretning af et klub lokale i forbindelse med et kommende hal byggeri«. 

 Med en egenkapital på 20.000 kr. i ryggen, som ud over ovennævnte byggefond blev fremskaffet ved lotteri, andespil og midnatsreklameshow i daværende Hvidovre 
Kino, blev arbejdet i april 1959 sat i gang på grunden Bibliotekvej 62, som Hvidovres kommunalbestyrelse velvilligt, havde stillet til rådighed. 

I juli måned 1959 blev der holdt rejsegilde, og HBC Hallen, med 3 baner, blev efter planen taget i brug den 1. december 1959.  
Et fantastisk flot stykke arbejde, udelukkende udført med frivillig arbejdskraft.  

 
Efterfølgende er hallen blevet udvidet til hhv. 5 baner i 1966 og sluttelig i 1978 til 7 baner.  

I Hvidovre er der i dag mange haller og idrætsanlæg, men der er kun én rigtig badmintonhal, nemlig HBC Hallen! 
 
 

Kommunens krav til HBC: 
Skaf 20.000 kr og i får tildelt en byggegrund på Bibilotekvej 62 

Pengene blev indsamlet ved salg af Amerikanske lotterier, 
lodsedler, samt Aktier på 200 og 300 kr pr stk. 
 ligeledes blev der samlet ind ved div. andespil 

de sidste penge blev skaffet ved afholdelse af en 
midnatsforestilling i Hvidovre Kino hvor blandt andet Gitte 

Henning og farmand underholdt en fyldt biograf.  
Efter dette blev pengene betalt  
og HBC fik skødet på grunden. 

 

Byggeri 1959 

 

Udvidelse 5 baner 1966 

 

Udvidelse 7 baner 1978 

 

 
Hvidovre Kino 

 
HBC’s første klubhus 

 
 

  
 

 
En stor dag i HBC’s historie 

 

           

I juli måned 1959, blev der holdt rejsegilde.  
HBC hallen, med 3 baner, restaurant, omklædningsrum og toiletter, blev efter  

planen taget i brug den 1. dec. 1959.  
9 måneders frivilligt arbejde var færdigt og med et helt fantastisk resultat. 

 
I 1966 blev hallen udvidet til 5 baner, samt udvidelse af omklædningsrum, restaurant og bygning af restauratør bolig. Denne gang med professionelle  

håndværkere, assisteret af klubbens medlemmer. 
 

I 1978 udvidede vi til 7 baner, samt tilbygning med terrasse, restaurant lager og bestyrelseslokale. Dette blev udelukkende lavet af professionelle. 

 

       
klik på billedet og se albummet 

 
læs hvad de skrev om HBC  

 

https://wp.me/abfBq3-lw
https://badmintonmuseet.dk/wp-content/uploads/2019/06/1960_03.pdf
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HBC’s Restauratører gennem tiderne 
 

 

Viggo og Hariet Ewald blev ansat i køkkenet, og fik fremskaffet spiritus bevilling til klubben,  
som de skulle bestyre. 

I 1962 - 1964, påtog Harriet & Viggo Ewald sig opgaven, som klubbens inspektørpar. 
 De sørgede for, at det var muligt få lidt at spise og drikke. 

Også bolde, opstrengning af ketsjere og andre fornødenheder, kunne man købe hos dem. 
For os, der var unge dengang, blev HBC vores andet hjem.  

 Harriet & Viggo var som en ekstra far og mor, for alle os unge. 

1970 - 1980 
Senere overtog sønnen og svigerdatteren Jens og Bente Ewald hvervet.  

Da Jens var uddannet kok, blev det til en restaurant, hvor maden i det daglige  
og især til HBC festerne, blev løftet til et helt andet niveau. 

Skabelse af det daglige sociale liv i HBC, blev også en del forandret. 

 

 
Poul Larsen 
1960- 1962 

 
Harriet og Viggo Ewald 

1962 - 1964 

 
Jens Otto Ståll 

1964 - 1964 

 
Knud Petersen 

1964 - 1966 

 
Inger og Ivan Bendtsen 

1966 - 1967 

 
Finn Thomsen 

1967 - 1967 

 
Erhard Jørgensen 

1967 - 1970 

 
Bente og Jens Ewald 

1970 - 1980 

 
Bent og Henny West Nielsen 

1980 -1981 

 
Charley og Birthe Lausten 

1981 -1984 

 
Helge Helsing Pedersen 

1984 - 1987 

 
Vagn Nielsen 
1987 - 1992 

 
Allan Olin 

1992 - 1995 

 
Jacob Errebo og Tina Bay 

1995 - 1996 

 
Lars Jensen og Mogens Brandt 

1996 - 1997 

 
Mogens Brandt 

1997 - 2004 

 
Lis Kyhn og Ole Larsen 

2004 - 2005 

 
Judy Jensen og Lillian Schrøder 

2006 - 2008 

 
Martin Bruun og Heidi Gleitze 

2009 - 2022 

 
Frivillige HBCer passede 

Restauranten i denne sæson 
2022 – 2023 

 

 
Lin & White 
2023 - 2024 

 
The Berko’s 

2024 - 
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De største holdmesterskaber 

 

Allerede den 1. sæsonen 
efter HBC var blevet 

stiftet i 1947 formåede 
HBC’s 1. hold  

at vinde 5. serie  
en meget stor præstation 

på denne tid! 

Dansk Holdmesterskab 
1979 – 1980 

 

 

 

Dansk Holdmesterskab 
2000 -2001 
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Som bekendt har alting en ende! 

 

1. December 2009 blev hallen overtaget af Hvidovre kommune. 
 Arbejdet med selv at skaffe de økonomiske midler, til løbende at vedligeholde og renovere HBC hallen,  

har kostet hårdt og har slidt på mange frivillige HBC’ere. 
Så efter lange, økonomiske overvejelser, måtte HBC’s bestyrelse give op og overdrage vores dejlige hal,  

til fremtidig drift af Hvidovre Kommune. 
 

 
 

 

 

Nostalgisk afsked med en unik epoke  

Mandag den 30.november 2009 fejrede 
omkring 60 medlemmer HBC-Hallens 50-års fødselsdag. 

Blandt deltagerne var 12-13 specielt indbudte.  
De var nemlig for 50 år siden med til at bygge HBC-Hallen! 

Der var lagt op til en rigtig hyggelig aften - en dejlig buffet og ikke mindst den berømte gamle ”byggefilm” - var med til at sætte stemningen. Byggefilmen 
viste mange forskellige klip fra dengang, da nogle  

engagerede badmintonspillere for private midler og ved frivillig arbejdskraft byggede badmintonhallen på Bibliotekvej. 
Mange af de seje selvbyggere, der dukkede op på filmen, har for lang tid siden spillet deres sidste badmintonkamp - men der var heldigvis også mange 

blandt aftenens deltagere, som kunne genkende sig selv, brødre, søstre og forældre på den historiske film. 
Mange af disse frivillige ledere var også mødt op og mens hyggesnakken gik - og mens fotos fra alle årene blev vist på en storskærm -  

var det den generelle holdning, at det var den rigtige beslutning at lade Hvidovre Kommune overtage driften af HBC-Hallen. 
 

   
 

 

 

 

 

HBC’s mangeårige formand og dengang primus motor på byggeriet,  
Georg Røner, talte om alle de vanskeligheder og glæder,   

der havde været forbundet med projektet. 
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Jubilæums holdkampe 

 

Siden HBC start, har man talt kampe op, for de enkelte spillere. 
Herefter er der blevet fejret pr. 100 kampe, med en lille erkendtlighed 

Det var Kjeld Riisberg der tilbage i 1970erne ud fra gamle holdsedler startede registreringen af spillede 
holdkampe for HBC, efter hans død i  1994 overtog hans søn Allan Riisberg registreringen i en kortere periode. 

Nu varetages denne opgave af Ilse og Søren Langhorn 

 
I klublokalet hænger tavle hvor spillere der har rundet 100, 200, 300, 400, 500, 600, 700, 800, 900 og 1000 holdkampe for HBC 

 

 
Harriet Ewald 

1959 

  
 

Første spillere der rundede 100 holdkampe for 
HBC  

 

 
Georg Røner 

1959 

 

Onsdag den 14.12.2022 en historisk dag for  

Henrik Westborg og HBC 
 

Denne dag var det ca. 58 år siden “Westi”, som 11 årig junior dreng  
spillede sin første holdkamp i HBC trøjen.  

I dag spillede han som den første i HBCs historie holdkamp nr. 1000!               

 
Henrik Westborg 

1000 holdkampe for HBC 
14.12.2022  

 
Lajla Sørensen 

Rundede på sin 73 års fødselsdag den 30. oktober 
2017 som den første 900 holdkampe for HBC 

 
Ilse Langhorn 

900 kampe 
14. januar 2018 

 
Erling Bo Sørensen 

900 kampe 
4. november 2018 

 
Bo Sørensen 
900 kampe 
4. maj 2019 
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HISTORIENS GANG COLLAGER 
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Jubilæumskampe for HBC i sæsonen 2023 – 2024 
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